

景区简介 Scenic Area Introduction >>>

玄武湖景区是国家AAAA级旅游景区、国家水利风景区、国家重点公园。经考古证实，玄武湖是长江古河道遗留下来的一部分，自先秦时期的“桑泊”开始，先后有“后湖”“北湖”“太液池”“昆明池”等近20个名称。“玄武湖”之名始于南朝刘宋元嘉二十三年(446年)。

玄武湖景区位于南京主城区，东枕紫金山，西依明城墙，南滨鸡笼山，北接南京站。六朝时期为皇家园林湖泊，明代为保存黄册的国家档案馆，被誉为“金陵明珠”。景区总面积5.13平方公里，其中湖面面积3.78平方公里，陆地面积1.35平方公里，由“五洲”“一园”“一路”组成。五洲即环洲、樱洲、梁洲、菱洲和翠洲，五洲之上，季季有美景，处处皆风光，环洲烟柳、樱洲花海、梁洲秋菊、菱洲山岚、翠洲云树各具特色。一园为情侣园，一路为环湖路。

景区山水城林相融，名胜古迹棋布，尤以京湖阅武、水关问道、台城烟柳、曲栈薰荷、长堤霞蔚、龙津邀月、郭璞仙墩和天下黄册等八景为胜。

Xuanwu Lake Scenic Area is the National AAAA Tourist Attraction, and National Water Conservancy Scenic Area, National Key Park. Archaeological evidence confirms that Xuanwu Lake is a remnant of the ancient Yangtze River channel. Since the pre-Qin period, Xuanwu Lake has been known by nearly 20 names, including "Sangpo", Houhu Lake, North Lake, Taiye Pool and Kunming Pool. The name "Xuanwu Lake" originated in the 23rd year of Yuanjia Period of the Song Dynasty during the Southern Dynasties (446). Xuanwu Lake is located in the main urban district of Nanjing, close to Zijin Mountain in the east, adjacent to Ming Dynasty City Wall in the west, near Jilong Mountain in the south, contiguous to Nanjing Railway Station in North. It was the royal garden lake during the Six Dynasties, and was the National Archive of the Ming Dynasty where register books were stored, reputed as "Jinling Pearl". Xuanwu Lake Scenic Area covers a total area of 5.13 square kilometers, with a lake area of 3.78 square kilometers and a land area of 1.35 square kilometers, composed of "five islets", "one park" and "one road". Five islets include Huanzhou, Yingzhou, Liangzhou, Lingzhou and Cuizhou, presenting beautiful scenery everywhere in each season. Huanzhou Willows, Yingzhou Flower Sea, Liangzhou Autumn Chrysanthemums, Lingzhou Shanlan, and Cuizhou Tree Clouds are distinctive. One park refers to Lovers Garden. One road refers to Huanhu Road. The scenic area integrates mountains, waters, cities and forests, with many places of interest, featured by eight views, such as Parade Review at Royal Lake, Water Gate Inquiring About Routes, Taicheng Willows, Fragrant Lotus at Curved Plank Road, Rosy Clouds at Long Causeway, Admiring the Moon in Dragon Pool, Guo Pu's Mound, and Tianxia Huangce.



水资源情况 Water Resources Situation >>>

玄武湖总面积5.13平方公里，湖面面积3.78平方公里。近年来通过持续生态修复，现玄武湖共有各类生态区域近45万平方米，生态化岸线13公里；种植40余种水生植物。

Xuanwu Lake covers a total area of 5.13 square kilometers, with a water surface area of 3.78 square kilometers. In recent years, through continuous ecological restoration efforts, Xuanwu Lake now features nearly 450,000 square meters of various ecological zones and has a 13-kilometer-long ecological shoreline. More than 40 species of aquatic plants have been planted.



和平门湿地 Heping Gate Wetland



赏荷栈道 Lotus Viewing Plank Road



生态岸线 Ecological Shoreline



并蒂莲 *Nelumbo nucifera*

玄武湖生态修复水域内水质常态达到地表水环境标准III类，吸引了鸳鸯、白骨顶鸡、白鹭等大量的鸟类在此栖息。目前，监测到鸟类多达98种，“后湖飞鹭”的胜景再现玄武湖。

The water quality in the ecological restoration waters of Xuanwu Lake meets the landmark water environment standard (Class II), attracting numerous birds such as *Aix galericulata*, *Fulica atra*, and *Egretta garzetta*. At present, 98 bird species have been observed, The wonder of "Houhu Flying Egrets" appears at Xuanwu Lake again.



水生态治理区
Water Ecological Governance Aread



水生态治理区
Water Ecological Governance Aread



鸳鸯 *Aix galericulata*



白胸翡翠 *Halcyon smyrnensis*



斑头鸂鶒 *Glaucidium cuculoides*



绿鹭 *Butorides striatus*



白骨顶鸡 *Fulica atra*



普通翠鸟 *Alcedo atthis*



观鸟线路图 Bird Watching Route Map

绿头鸭、鸳鸯、鸂鶒、夜鹭、白鹭等鸟类，全湖均有分布



玄武湖景区微信公众号



玄武湖智慧导览小程序

景区地址：南京市玄武区玄武门路1号
景区网址：<http://www.xuanwuhu.net>
咨询电话：025-58869797(9:00-20:00)
投诉电话：025-83614286(9:00-17:00)
救援电话：025-52660363(24小时)
招商热线：025-83607181(9:00-17:00)



国家AAAA级景区 国家水利风景区 国家重点公园
江南皇家园林 金陵明珠
Jiangnan Royal Garden Jinling Pearl



玄武湖生态探秘之旅

Xuanwu Lake Ecological Exploration Tour

南京玄武湖景区

Nanjing Xuanwu Lake Scenic Area

春 Spring



夏 Summer



秋 Autumn



冬 Winter



生态园区 Ecological park >>>



自然科普园 Nature Science Park

玄武湖自然科普园总面积约19.37公顷，园区以保护生态和科普宣教为主题，设有科普广场、观鸟廊、湿地杉林栈道、户外科普课堂等多个科普场所。

Xuanwu Lake Nature Science Park covers a total area of about 19.37 hectares, focuses on ecological conservation and science publicity, and sets up Science Square, Bird Watching Corridor, Wetland Fir Forest Plank Road, Outdoor Popular Science Classroom, etc.



园区入口 Park Entrance



科普牌 Popular Science Sign



昆虫箱 Insect Box



人工鸟巢 Artificial Bird's Nest

翠洲水生植物科普园 Cuizhou Aquatic Plant Science Park

翠洲水生植物科普园位于翠洲南侧岸线，全长约1100米。2018年，实施近岸沉水植物示范区建设，增加生态治理科普牌，是玄武湖生态治理成效展示窗口。

Cuizhou Aquatic Plant Science Park is located on the south side of Cuizhou, with a total length of about 1100 meters. In 2018, it implemented the construction of nearshore submerged plant demonstration area, and added the ecological governance science sign. This is the ecological governance effectiveness display window of Xuanwu Lake.



生态栈道 Ecological Plank Road



生态栈道 Ecological Plank Road

情侣园水花园 Aqua Park of Lovers Garden

水花园为活水花园，通过管道引进长江水形成叠水景观，浅水系内种植了品种丰富的水生花卉，同时设置了鸟类科普长廊。通过障景、框景、借景，虚实结合构建出若隐若现、移步换景的水景空间，美不胜收。

Aqua Park is the flowing water park. It draws water from the Yangtze River through pipelines to form the cascade landscape. In the shallow water area, different kinds of aquatic flowers are planted. The bird science corridor is also set up. The obstructive scenery, enframed scenery, borrowed scenery, and virtuality & reality are combined to create the waterscape space that appears indistinctly and is constantly changing, which is breathtaking.



“莲实”雕塑 “Lotus Pod” Sculpture



鸟类科普长廊 Bird Science Corridor

生态研学 Ecological research >>>



保护湖泊 争做环保小卫士

Protect the Lake and Strive to Become the Environmental Protection Guard

带领孩子们采集水样、检测水质，做一系列水质小实验，以此锻炼孩子们的动手能力，了解玄武湖水生态，为保护美丽的玄武湖贡献自己的一份力量。

This course leads children to collect water samples, test water quality, and conduct a series of water quality experiments, so as to exercise hands-on skills, understand the water ecology of Xuanwu Lake, and contribute to the protection of the beautiful Xuanwu Lake.



观鸟启蒙 Bird Watching Enlightenment

玄武湖景区作为观鸟新手们绝佳的观鸟场所，开展观鸟启蒙研学活动，让大家认识书本中常阅读到的鸟类，辨识城市常见鸟种，了解鸟类的外形特点和生活习性。研学报名方式与时间请关注南京玄武湖景区微信公众号。

Xuanwu Lake Scenic Area is the best place for bird watching. Through bird watching enlightenment and inquiry-based learning, it can enable tourists to know about the birds seen in books, identify the common bird species in cities, and understand the appearance characteristics and living habits of birds. Please follow Nanjing Xuanwu Lake Scenic Area WeChat Official Account for research registration method and time.



游湖观鸟 Lake Tour & Bird Watching



游湖观鸟 Lake Tour & Bird Watching